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АПЫТАННЕ

COVID-19

Як вядома, Шумілінскі раён апынуўся ў ліку некалькі самых 
пацярпелых рэгіёнаў па Віцебскай вобласці ад пандэміі 
каранавіруса.

Дарэчы, як і ўся Віцебшчына, якая 
больш за астатнія вобласці пацярпела 
ад небяспечнай інфекцыі, што часта 
прыводзіць захварэлых людзей да 
смяротных вынікаў. 

На сённяшні дзень афіцыйныя 
даныя па нашаму раёну самыя 
сціплыя і да таго ж безнадзейна 
састарэлыя. Паводле паведамлення 
раённага штабу па барацьбе і абароне 
насельніцтва ад інфекцыі на 12 траўня 
было выяўлена 85 хворых на COVID-19.  
З іх 14 чалавек атрымалі ўскладненні 
пнеўманіямі, з якіх двое памерлі. Каля 
100 жыхароў раёна – мелі кантакты 
першага ўзроўню, і крыху больш 
за 100 чалавек  другога ўзроўню – 
усяго за 200 чалавек. Аднак колькі 
было зроблена тэстаў і якія з іх далі 
станоўчы вынік – не паведамляецца. 
Хаця гэта ніяк не падрабязнасці, а як 
раз тая кампетэнтная інфармацыя, 
вартая ўвагі для ўсяго насельніцтва 
раёна.

І гэта ў той час, як шумілінскія 
лекары заклікаюць не расслабляцца і 
захоўваць усе правілы перасцярогі, як 

пры каранцінных мерапрыемствах. Бо 
пік пандэміі яшчэ не пройдзены. Пры 
ўсім тым, што афіцыйна аб'яўленага 
каранціна няма: ні па раёну, ні па ўсёй 
краіне. 

Безумоўна, у гэтай экстрэмальнай 
сітуацыі варта было б штодзённа 
падаваць даныя аб эпідэміалагічнай 
сіуацыі па нашаму раёну. Але мясцовы 
штаб зноў адгарадзіўся ад грамадскасці 
сцяной глухога маўчання. Бадай што, 
прайшло ўжо болей за два тыдні, а ні 
на сайце Шумілінскага райвыканкама, 
ні ў раённым дзярждруку чыноўнікі 
дагэтуль не паведамілі  ніякай іншай 
новай інфармацыі.

Між іншым, сітуацыя па Віцебскай 
вобласці выклікае трывогу і 
працягвае пагаршацца. Адусюль з 
іншых рэгіёнаў паступаюць звесткі 
аб росце колькасці захварэлых 
на каранавірус. Так, у суседнім 
Гарадоцкім раёне на 21 траўня года 
зарэгістравана 126 станоўчых тэстаў 
на COVID-19. Перадусім выбухнуў 
Пастаўскі раён. Тут колькасць 
заражаных каранавірусам пераваліла 

за сотню, 369 кантактаў апынуліся пад 
наглядам, было зроблена 800 тэстаў. 
Усё гэта азначае, што станоўчымі на 
хваробу аказаліся 12,75% чалавек. 
Вылечыліся 14 чалавек, такім чынам, 
78 выпадкаў каранавірусной інфекцыі 
тут знаходзяцца ў актыўнай фазе.

 У Докшыцкім раёне было 72 хворых 
толькі на пмеўманію (!) па стану на 
17 красавіка. Не адстае таксама і 
Аршанскі раён – 73 хворых і тры 
смерці.

Тры смерці і 62 чалавекі заразіліся 
каранавірусам – на днях упершыню 
з'явілася афіцыйная статыстыка па 
Чашніцкаму раёну.

Па Беларусі Мінздароўя 27 траўня 
выдаў прырост на 897 выпадкаў 
заражэння за дзень (усяго 38 956), 
памерла ад COVID-19 – 214 чалавек. 

Насамрэч раёнаў з каранавірусам 
можа быць і болей, бадай што 
на Віцебшчыне ўжо не засталося 
ніводнага раёну, дзе б не рэгістравалі 
выпадкаў каранавірусу.

Па ўсяму відаць, што адбываецца 
сёння па Шумілішчыне – застаецца 
толькі гадаць. Два тыдні таму па 
Беларусі ад хворага на каранавірус 
было ў сярэднім 6,3 чалавека першага 
кантакта. 

Выходзіць, калі на 12 траўня ў 
Шумілінскай райбальніцы заставалася 
23 хворых, то тады ад гэтых хворых 
першага кантакта налічваецца 144  
чалавекі, тады другога узроўня 
дасягае аж да 907 чалавек? 

І адпаведна ў зоне разыкі апынулася  
907 чалавек на увесь Шумілінскі раён.

Пры гэтым гэтыя 907 чалавек 
павінны знаходзіцца  на самаізаляцы 
два тыдні. Але як яны выконваюць 
рэжым самаізаляцыі? Але больш 
істотна, які зараз стан здароўя гэтых 
23 пацыентаў, яшчэ хворых на CO-
VID-19?

Усе ведаюць пра самаадданасць і 
мужнасць шумілінскіх медыкаў, пра 
складаныя ўмовы цяжкай працы, 
дзе яны літаральна жывуць месяцамі 
разам з пацыентамі, не бываючы дома. 
Аднак пры гэтым нашы грамадзяне  
маюць права на больш дакладную 
інфармацыю аб рэальнай сітуацыі па 
выпадках эпідэміі ў раёне. Тады знікне 
трывожны настрой, не будуць паўзці 
цемрашальскія чуткі з плёткамі сярод 
насельніцтва, людзі стануць больш 
адказнымі, і, самае галоўнае – можа 
з'явіцца  давер да ўладаў, якога, па 
ўсяму бачна – і так не хапае. 

Алесь Шумскі

СВЕЖЫХ ЗВЕСТАК НЯМА 

Калі ў свеце загаварылі пра каронавірус, калі ён дабраўся-
такі да нашай краіны і нават да раёна, многія з нас працягвалі 
адмаўляць магчымасць заражэння. Маўляў, мяне гэта абыдзе. 
Дык вось, Уладзімір Юпатаў не з такіх. Прызнаўся, што заўжды 
цвяроза ацэньваў сітуацыю і разумеў, што здарыцца можа 
ўсякае. І здарылася...

ЯК РАТАВАЛІ СЯМ’Ю

26 сакавіка мужчына адчуў 
стомленасць, слабасць у целе і ламоту. 
У яго знік смак, вышэй за 39 градусаў 
узнялася тэмпература – загарэўся 
твар. Здавалася, што ў роце быццам 
абпалена. У той жа дзень дрэнна сябе 
адчула і жонка Ала. Назаўтра раніцай 
Юпатавы адправіліся да тэрапеўта 
ў паліклініку. Ім далі бальнічны, 
прызначылі лячэнне. Потым жанчыне 
стала горш, і яе на «хуткай» адвезлі 
ў інфекцыйную бальніцу ў Гарадок. 
Калі аналіз на каронавірус паказаў 
станоўчы вынік, туды ж накіравалі 
Уладзіміра, а потым і двух дзяцей, у 
якіх таксама ўзнялася тэмпература.

Дзён шэсць сям’я лячылася ў 
Гарадку, затым Уладзіміра з дзецьмі 
перавезлі ў Шуміліна, дзе працягвалі 
лячэнне, Алу накіравалі ў абласную 
інфекцыйную бальніцу. Яе стан хутка 
пагаршаўся – развілася двухбаковая 
пнеўманія.

– Мы з дзецьмі перанеслі хваробу ў 
лёгкай форме, а вось за жонку вельмі 
перажывалі, асабліва, калі яна трапіла 
ў рэанімацыю, – прызнаўся мужчына. 
Калі пайшла на папраўку, Алу перавялі 
ў «афганскі» цэнтр, дзе яна праходзіла 
рэабілітацыю.

Зараз сям’я Юпатавых дома. 
Кантрольныя аналізы на каронавірус 
паказалі адмоўны вынік. Адчуваюць 

сябе здаровымі. Вялікую ўдзячнасць 
выказваюць медыкам Шумілінскай, 
Гарадоцкай раённым і абласной 
інфекцыйнай бальніц. Адзначаюць іх 
прафесіяналізм, зладжаную работу, 
самаадданасць.

– Каму зараз сапраўды няпроста, 
дык гэта дактарам, – упэўнены 
Уладзімір. – Яны літаральна жывуць на 
рабоце, дома не бываюць, змагаюцца 
на перадавой.

Загадчыку інфекцыйнага аддзялення 
Гарадоцкай ЦРБ Таццяне Куцкінай, 
раённаму педыятру Лідзіі Суханавай, 
намесніку галоўнага ўрача Святлане 
Лінкевіч (Шумілінская ЦРБ), загадчыку 
аддзялення абласной інфекцыйнай 
бальніцы Вользе Рагавенка – гэтым 
і іншым медыцынскім работнікам, 
што змагаліся за іх жыццё і здароўе, 
сям’я Юпатавых выказвае шчырыя 
словы ўдзячнасці. А таксама родным, 
сябрам, калегам, якія ўвесь гэты час 
маральна падтрымлівалі.

Уладзімір Юпатаў гатовы здаць 
кроў на плазму. А яшчэ ён раіць усім 
не расслабляцца – вытрымліваць 
нескладаныя правілы гігіены і 
сацыяльнага дыстанцавання. 
Сам, калі ідзе ў краму, надзявае 
маску, абавязкова апрацоўвае рукі 
антысептыкам. Берагчы сябе трэба!

shumilino.by

У прыватнасці,  ў сацыяльнай 
сетцы «Укантакце» у групе 
"Навіны Шуміліна", дзе на сёння  
зарэгістравалася 1662  чалавекі, з 
22-га па 27-га траўня праводзілася 
апытанне «Як бы вы прагаласавалі, 
калі б выбары праводзіліся 
ўжо заўтра?» Для галасавання 
прапаноўвалася зрабіць выбар 
паміж васьмю найбольш вядомымі 
прозвішчамі тых, хто сёння збірае 
подпісы за рэгістрацыю свайго 
кандыдацтва.

За 6 дзён апытанне паглядзела 965 
чалавек, а 131 асоба прыняла ўдзел у 
ананімным галасаванні.

Па выніках галасавання, якія былі 
падведзеныя 27-га траўня, лідэрам 
стала Святлана Ціханоўская (жонка 
блогера Сяргея Ціханоўскага), якія 
набрала 28, 24% галасоў.

На другім месцы дзейны прэзідэнт 
Аляксандр Лукашэнка, які набраў  
10.69 % галасоў.

Трэцяе заняў Віктар Бабарыка 
(былы кіраўнік «Белгазпрамбанка») з 
9.92%

На чацвёртае месца выйшла Ганна 
Канапацкая з галасамі ў 3.82 %

На пятым апынуўся  Валеры 
Цапкала, які набраў 3.05 %

(экс-кіраўнік  Парка Высокіх 
Тэхналогій).

Астатнія тры ўдзельнікі выбарчай 
кампаніі набралі меней за 3% галасоў 
Дзмітрыеў Андрей (нам. старшыні 
"Гавары праўду") і Юрый Губарэвіч 
(Рух за свабоду), прычым за Алега 
Гайдукевіча  (старшыня ЛДПБ) не 
прагаласаваў ніхто. 

22,9% апытаных выказалі думку, 
што яны ўвогуле не збіраюцца ісці на 
галасаванне.

А 17,56% рэспандэнтаў прагала-
савалі супраць усіх кандыдатаў.

Варта дадаць, што ў гэтым выпаду 
рэйтынг Аляксандра Лукашэнкі 
сёлета – рэкордна нізкі. І хаця  ён 
набраў  10.69 % галасоў, толькі 14 
чалавек з 965  прагледзеўшых і 131-го 
прагаласаваўшых аддалі свой голас 
за кіраўніка сённяшняй Беларусі.

А калі скласці тых, хто не пойдзе 
галасаваць з тымі, хто супраць усіх 
- у выніку атрымаецца 40,46%. Гэта 
тыя рэспандэнты, што расчараваліся 
ў арганізатарах выбарнай кампаніі, 
якая 25 гадоў не адпавядае 
дэмакратычным стандартам. І 
магчыма яшчэ болей выбаршчыкаў 
упэўненыя ў тым, што гэта выбарчы 
фарс для аднаго чалавека, дзе ў 
рэшце рэшт ва ўладзе ўсё роўна 
застанецца "нязменны кіраўнік" – 
Аляксандр Лукашэнка.

Алесь Шумскі

У сацыяльных сетках Шуміліншчыны адбыліся віртуальныя 
"выбары прэзідэнта".

40% СУПРАЦЬ 
АБО НЕ ПОЙДУЦЬ



ДОБРАЎПАРАДКАВАННЕ

ЗДАРЭННІ, КРЫМІНАЛ

СПОРТ

ГІСТОРЫЯ РАЁНА

• Каб атрымліваць кожны 
нумар газеты «Cвітанак» 
паведаміце рэдакцыі 
аб гэтым – зрабіце 
бесплатную падпіску. Калі 
не жадаеце атрымліваць 
газету, то патэлефануйце. 

• Калі прачыталі  “Cві-
танак”, то калі ласка, 
перадайце знаёмым.

• Наша газета стала 
размяшчаецца на партале 
http://kamunikat.org, дзе 
зацікаўленыя грамадзяне 
могуць яе спампаваць са 
старонкі: http://kamuni-
kat.org/svitanak.html для 
далейшага выкарыстання 
яшчэ да з’яўлення газеты 
на паперы.
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У хуткім часе пасля таго, 
як у краіне з’явілся выпадкі 
заражэння COVID −19, 
Шумілінская раённая бальніца 
была перапрафілявана пад 
прыём пацыентаў з новым 
вірусам.

Для больш аператыўнай і 
бяспечнай работы кіраўніцтвам 
установы прынята рашэнне 
выдзеліць для лячэння 
хворых дзіцячае аддзяленне, 
якое знаходзіцца ў бакавым 
крыле першага паверха. І 
ўсе супрацоўнікі аддзялення 
аўтаматычна трапілі на 
перадавую барацьбы з 
невядомай хваробай. Сёння, калі 
крывая захворвання пайшла на 
спад, медыкі могуць перавесці 
дух і расказаць пра асаблівасці 
работы ў новых умовах.

Вольга Крычэўская, Святлана 
Купчанка і Вольга Тарасава – 
вопытныя медыцынскія сёстры, 
якія шмат год працуюць у 
дзіцячым аддзяленні бальніцы. 
Прызналіся, да апошняга 
спадзяваліся, што вірус не 
дойдзе да нашай краіны. Але калі 
прыйшлося змяніць звычайны 
белы халат на супрацьчумны 
камбінезон, ні секунды не 
вагаліся.

– Мы не для таго прыйшлі ў 
гэтую прафесію, каб бегаць, – у 
адзін голас заявілі медыкі.

Аднойчы вечарам з 
аддзялення былі выпісаны ўсе 

дзеці, і туды сталі паступаць 
хворыя на каронавірус з 
Шумілінскага і Гарадоцкага 
раёнаў. З таго часу амаль 
месяц медыцынскія сёстры 
разам з дактарамі жылі прама ў 
бальніцы. Занялі інфекцыйнае 
аддзяленне. Кажуць, што для іх 
былі створаны добрыя бытавыя 
ўмовы. Як след адпачыць пасля 
напружанай змены аказалася 
асабліва важна.

Здаралася, і ўсе 24 месцы 
аддзялення былі занятыя 
хворымі. Людзі, асабліва тыя, 
што паступалі з суседняга раёна, 
бывала, і панікавалі.

– Нават нам, медыцынскім 
работнікам, напачатку было 
крыху не па сабе. Столькі 
жудаснай інфармацыі даходзіла 
праз тэлебачанне і інтэрнэт, – 
прызналася старшая медсястра 
Вольга Крычэўская. – Але хутка 
стала зразумела, што хвароба 
можа праходзіць і ў лёгкай 
форме, што папраўляюцца 
і тыя, у каго сімптомы 
праяўляюцца больш выразна. 
Некаторыя пацыенты і месяц 
праводзяць у стацыянары. Але 
ж усе выпісваюцца з адмоўным 
вынікам тэсту на каронавірус. 
Бачылі б вы, як яны радуюцца, 
абдымаюцца з намі і нават 
плачуць у гэты момант!

У Вольгі Крычэўскай чацвёра 
дзяцей, старшаму з якіх 10 
год, а малодшай, Машы, усяго 

тры. Яна, дарэчы, цяжэй за 
ўсіх перажывала такое доўгае 
расстанне з матуляй. І цяпер, калі 
мама некуды збіраецца, заўжды 
строга пытае: “Ты куды?” На 
работу адпускаць ніяк не хоча.

У Святланы Купчанкі і Вольгі 
Тарасавай, якія ў прафесіі ўжо 
30 і 40 год адпаведна, дзеці 
дарослыя. Але ж таксама 
хвалююцца. І родныя, і сябры. 
Пішуць, прапаноўваюць 
дапамогу, спраўляюцца 
пра здароўе. Прыемнай 
была падтрымка мясцовых 
арганізацый, індывідуальных 
прадпрымальнікаў і ўсіх 
нераўнадушных людзей. Адны 
шылі маскі ды халаты, іншыя 
перадавалі медыкам каву, чай, 
фрукты, каб парадаваць, унесці 
свой уклад у агульную справу 
барацьбы з вірусам.

– Пандэмія паказала, 
хто сапраўдны сябар, на 
каго можна спадзявацца ў 
няпростай жыццёвай сітуацыі, 
– упэўнена старшая медсястра. 
– Мы з дзяўчатамі яшчэ больш 
згуртаваліся, сталі адным цэлым, 
надзейнай камандай.

Тэст на кронавірус у 
медсясцёр паказаў адмоўны 
вынік. Адчуваюць яны сябе 
добра. Вядома, градус бяспекі 
не зніжаюць: усю змену – у 
спецыяльных касцюмах, 
пальчатках, масках і ахоўных 
экранах. Бачныя толькі вочы, у 
якіх надзея на тое, што хутка ўсе 
мы зажывём, як раней.
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Пра асаблiвасцi работы ў перыяд пандэмii COV-
ID-19 расказалi медыкi з Шумiлiна.

COVID-19

НА ПЕРАДАВОЙ 

Днямі ў гарадскім пасёлку Обаль актыўна вядуцца 
рамонтныя работы па абнаўленню сацыяльна-
культурных аб’ектаў.

Напярэдадні 19 траўня ў 
Обалі адбылося паседжанне 
аператыўнга штабу па 
добраўпарадкаванні мястэчка. 
Пры гэтым кіраўнік раёна Віктар 
Гутараў нацэліў будаўнікоў 
на якасці праводзімых работ. 
Таксама была адзначана 
важнасць захавання высокіх 
тэмпаў рэканструкцыі і 
аднаўлення аб’ектаў. І менавіта 
першы будынак, які павінны 
абнавіць  да канца траўня 
месяца, – гэта абнаўленне 
фасада Обальскай Сярэжня 
школы.

Безумоўна, сучаснае 

аблічча школы будзе 
выдзяляць яе у агульнай 
забудове пасёлка, асабліва 
пасля добраўпарадкавання 
школьнай тэрыторыі, рамонту 
асфальтавага пакрыцця і 
гаспадарчых будынкаў.

Зараз у мястэчку актыўна 
вядзецца рамонт былога 
гандлёвага цэнтра, які перадусім 
змяніў уласніка. Да рамонту 
асфальтавага пакрыцця ў Обалі 
хутка прыступяць дарожныя 
арганізацыі.

Обальскі гарадскі Дом 
культуры даўно патрабаваў 
капітальнага рамонту, дарэчы, 

як і дах  мясцовай бібліятэкі.  
Гэты будынак быў узведзены 
дзесці ў сярэдзіне 50-ых гадоў 
мінулага стагоддзя. 

Генеральрным падрадчыкам 
па рамотну з’яўляецца ПМК-
70. Зараз тут працуюць  
дзве брыгады ПМК-70 
пад кіраўніцтвам Аляксея 
Сцержанкова і Юрыя 
Мацюшкова. Рабочыя 
дах для таго, каб пакласці 
металачарапіцу. У будынку 
ўжо часткова памянялі вокны 
і двое дзвярэй. А ўнутраным 
рамонтам ляжа на плечы саміх 
работнікаў культуры. Яны 
будуць уласнымі сіламі мяняць 
падлогу, фарбаваць сцены – 
рабіць касметычны рамонт.

М. Амбросаў

РЭКАНСТРУКЦЫЯ Ў ОБАЛІ

На грамадзянскіх могілках у вёсцы Залужжа 
Шумілінскага раёна сярод помнікаў выдзяляецца 
адзін, з надпісам «Тут пахаваны невядомы салдат». 
На гэту магілу ніколі не прыязджаюць родныя, але 
тут час ад часу з’яўляюцца кветкі – памяць змагара 
Вялікай Айчыннай вайны ўшаноўваюць сучаснікі.

Мясцовыя па расказах 
бацькоў, дзядуляў і бабуль 
ведаюць, што паміж Добрынам і 
Залужжам у вайну ішлі жорсткія 
баі. Пасля іх старым ды жанчынам 
нярэдка прыходзілася хаваць 
загінуўшых салдат. Імёны многіх 
пахаваных невядомыя.

Аднаго са змагароў пахавалі 
на грамадзянскіх могілках, дзе 
пазней паставілі помнік і зрабілі 
надпіс «Тут пахаваны невядомы 

салдат». Відаць, у спешцы не 
пацікавіліся, ці ведае хто з 
мясцовых прозвішча змагара. А 
яны ведалі. Ведаюць і зараз, яго 
імя перадаецца з пакалення ў 
пакаленне.

– Мае бацькі і суседзі 
расказвалі, што, калі хавалі 
салдата, у яго нагруднай 
кішэні знайшлі дакументы, 
у якіх значылася, што гэты 
мужчына – старшы лейтэнант 

Сяргей Піліпавіч Мамаеў з 
Масквы, – расказвае адзін са 
старэйшых жыхароў Залужжа 
Фірс Карнеевіч Шніпаў. – Відаць, 
быў і дакладны адрас, бо мая 
старэйшая сястра Ганна, якая 
таксама жыла ў Залужжы, 
некаторы час вяла перапіску з 
маці Сяргея Мамаева. Але тая 
ніколі не прыязджала на магілу, 
відаць, была ўжо ў шаноўным 
узросце. Затым перапіска 
закончылася…

Зараз прозвішча старшага 
лейтэнанта Сяргея Піліпавіча 
Мамаева ўвекавечана на 
брацкіх могілках у аграгарадку 
Мікіціха.

vitbichi.by

НЕВЯДОМЫ САЛДАТ

На сённяшні дзень каманда 
дзяўчат-валейбалістак паказ-
вае найбольш эфектыўныя 
вынікі. Бадай што, у гэтых 
дасягненнях маецца 
агульная заслуга: як  і саміх 
валейбалістак, так і трэнера, 
кожнага работніка школы, 
іх бацькоў, і наогул, усёй 
спартыўнай супольнасці 
Шуміліншчыны.

Як зараз стала вядома,  
каманда Шумілінскай 
СДЮШАР (Валянціна Ходзюш, 
Кацярына Асташонак, 
Кацярына Вінаградава, 
Наталля Казьміна, Марыя 
Кралько, Анастасія Бабарэка, 
Аксана Быстрова, Аксана 
Навіцкая, Кацярына Раманава, 
Яна Мясаедава і Ганна 
Карнякова; трэнер Людміла 
Харкавец) паднялася на  
трэцяе месца ў рэспубліканскіх 
спаборніцтвах пад назвай:  
“Дзіцяча-юнацкая ліга па 
валейболе “Мяч над сеткай” 
(дзіцяча-юнацкая ліга па 
валейболе).

З гэтай нагоды ў спартыўнай 
школе ладзіліся ўрачыстасці 
– тут адзначалі чарговую 
вышыню:  трэцяе месца ў 
лізе. Юным валейбалісткам 
капітан маладзёжнай зборнай 
Беларусі па валейболе, 
выхаванец Шумілінскай 
СДЮШАР Антон Сушынскі 
ўручыў медалі і пажадаў 

поспеху ў далейшых 
спаборніцтвах. 

Паводле прызнання саміх 
валейбалістак, іх сяброўкі 
змаглі праявіць свае лепшыя 
якасці з прычыну таго, што тры 
туры прайшлі ў Шуміліне. Бо 
калі за дзяўчатамі назіраюць 
іх бацькі, настаўнікі і знаёмыя, 
то такая падтрымка ў “родных 
сценах” вельмі станоўча 
ўплывае на вынікі гульні, у 
якой і лягчэй перамагаць 
саперніц. 

Алесь Прыбярэжны

У гэтым годзе шумілінскія дзяўчаты-валейбалісткі 
нашай спартыўнай школы паспелі ўнесці годныя 
дасягненні ў залік агульных спартыўных перамог 
раёна.  Прынамсі, актыўна прымаючы ўдзел у спар-
тыўных мерапрыемствах і конкурсах,  яны двойчы 
сталі пераможцамі абласных спаборніцтваў. І не 
толькі абласных – ужо двойчы займалі трэція месцы 
на першынстве Беларусі пад кіраўніцтвам трэнера 
Людмілы Харкавец.

ШУМІЛІНСКІЯ 
ВАЛЕЙБАЛІСТКІ – 

ТРЭЦЦІЯ

14 траўня апоўначы на вуліцы Фрунзе ў Шуміліне 
загарэўся прыватны дом. Аб гэтым паведаміла 
Віцебскае абласное ўпраўленне МНС.

84-гадовы гаспадар першай 
кватэры паспеў пакінуць дом да 
прыбыцця ратавальнікаў

Гаспадар другой кватэры 
падчас пажару дома адсутнічаў.

У выніку пажару ў першай 
кватэры агнём было 

пашкоджана паталочнае 
перакрыцце і маёмасць. У 
кватэры №2 агонь пашкодзіў 
маёмасць. Закураны сцены і 
столь.

Прычына пажару высвят-
ляецца.

ПАЖАР У ДОМЕ

У ходзе аператыўна-
вышуковых мерапрыемстваў 
у доме пенсіянера з райцэнтра 
былі знойдзены затвор 
вінтоўкі і выбуховыя рэчывы.

Пры гэтым затвор аказаўся 
ад вінтоўкі канструкцыі 
Мосіна, які з’яўляецца часткай 
наразной зброі, а таксама 
дымны і бяздымны порах, 
што адносіцца да выбуховых 

рэчываў прамысловага 
вырабу, і патрон.

Максімальнае пакаранне, 
што пагражае за незаконнае 
захоўванне затвора і 
выбуховых рэчываў – 7 гадоў 
пазбаўлення волі.

Узбуджана крымінальная 
справа.

Сяржук Крупскі паводле 
матэрыялаў МНС і УУС

Жыхар Шуміліна незаконна захоўваў частку зброі, 
порах і патрон.

ЗНАЙШЛІ ЗАТВОР 
І ПОРАХ
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ПРА НАС

«ІДЭАЛЬНЫ» КАНДЫДАТ ПА-БЕЛАРУСКУ 
Віктар Марціновіч на budzma.by разважае пра 
чаканні беларусаў на сёлетніх прэзідэнцкіх 
выбарах. 

Дзіву даешся, як не 
хапае дзесяцімільённай 
краіне хаця б якой 
аналітыкі бягучага 
моманту. Куды падзеліся 
ўсе тыя, чыёй работай 
ёсць рабіць высновы, 
шырэйшыя за прадказанне 
«зарэгіструюць/не зарэ-
гіструюць»? Хіба мы будзем 
і надалей існаваць у рэжыме 
дзівацкіх версіяў у ТГ і 
абсмоктвання дураты, якую 
паказалі па тэлебачанні?

Зазначу: мяне цікавіць не 
палітыка.

Мяне цікавяць беларусы.
Мы з вамі.
І з гэтага пункту гледжання 

пра гэтыя выбары, яшчэ 
да таго як яны пачаліся, 
можна зрабіць шмат цікавых 
высноваў.

Першае, што мяне вельмі 
ўражвае, — той факт, 
што галоўным героем 
беларускай публічнай сферы 
за апошні тыдзень зрабілася 

асоба чалавека, што кіраваў 
рускім банкам, прычым 
не проста рускім банкам, 
а «Белгазпрамбанкам». 
Бабарыка ўжо зрабіўся 
самым папулярным 
сапернікам улады за ўсю 
гісторыю з 1994 года па 
колькасці запісаных да яго 
паплечнікаў (10 101), яго 
група падыходзіць блізка 
да заяўленай колькасці 
ініцыятыўнай групы 
Лукашэнкі. Людзі — у тым 
ліку людзі з Фэйсбука — 
тысячамі запісваюцца да 
яго.

І гэта тыя самыя людзі, 
якія 10 гадоў таму папракалі 
Някляева, што за «Гавары 
праўду» стаяла Масква.

Дык вось, глядзіце які 
парадокс: нацыянальны 
паэт, аўтар беларускамоўных 
вершаў, якія вызначалі 
беларускую самасць, быў 
«дрэнны», «прарасійскі» 
кандыдат, а просты кіраўнік 

«Белгазпрамбанка» — 
файны, ідэальны.

Чым гэта можа 
тлумачыцца?

Тым, што «Белгазпрамбанк» 
вяртаў страчаныя 
культурніцкія каштоўнасці?

Тым, што Бабарыка 
«легалізаваў» у Беларусі 
Шагала (за гэта ад мяне яму 
асабісты рэспект)?

Ці тым, што маштабы 
крызісу ў краіне цяпер 
такія, што пратэстныя 
настроі пераважаюць над 
меркаваннямі геапалітыкі 
і небяспекай страты 
суверэнітэту?

Далей: відавочна, што 
пры ўсім гэтым і Бабарыка, 
і Цапкала — не самыя 
зацятыя крытыкі рэжыму. 
Іхныя словы абцякальныя, 
часам у сваіх інтэрв’ю яны 
нагадваюць кіраўнікоў 
выканкамаў, якія дазволілі 
сабе крышачку перагнуць 
палку ў адказе на даведзеныя 
цэнтрам паказчыкі надояў. 
І вось гэты падыход канае. 
А радыкальны падыход 
Статкевіча — не.

Што тут спрацоўвае? 
Выхаваная беларуская 
баязлівасць звязвацца з 
людзьмі, якія — відавочна 
— пасля выбараў зробяцца 
ахвярамі зваротнай хвалі 
(быццам той хваляй не накрые 
абсалютна ўсіх кандыдатаў, як 
было ў 2010-м)?

Ці, можа, ва ўяўленні 
большасці кандыдат кшталту 
Зяленскага ці Навальнага — 
малады, борзды, які «тыкае» 
саперніку, — недастаткова 
сур’ёзны? Недастаткова 

рэспектабельны? Недастат-
кова ўлада?

І, такім чынам, хто б і на якіх 
выбарах у Беларусі ні кідаў 
выклік наяўнаму парадку 
— ён мусіць карыстацца 
куртуазнай мовай палаца, 
а не мегафоннай мовай 
плошчы?

Далей: выглядае, што 
«былы функцыянер» 
кшталту Чыгіра, Домаша, 
Саннікава, Казуліна ці 
тым больш «актыўны 
апазіцыянер» кшталту 
Лябедзькі, Статкевіча ці 
таго ж Саннікава ў 2010-
м — у вачах патэнцыйных 
выбаршчыкаў менш цікавы 
варыянт, чым банкір ці (як 
у выпадку з Цапкалам і ПВТ) 
чалавек, здольны зарабляць 
грошы.

У гэтым сэнсе беларусы, 
дарэчы, блізкія літоўцам, чый 
дзейны прэзідэнт Гітанас 
Наўседа быў галоўным 
эканамістам SEB-банка, а 
папярэдні прэзідэнт, Даля 
Грыбаўскайтэ, да прыходу 
на пасаду працавала 
камісарам ЕС па бюджэце і 
фінансавым планаванні.

Цікавы дадатак — 
мова: чалавек, што 
«парваў» выбарцаў 
яшчэ да старту кампаніі, 
не толькі прадстаўляе 
«Белгазпрамбанк», але і 
размаўляе рускай. Што б тут 
сказаў Зянон?

Нарэшце: ступень 
медыятызаванасці цяпер 
такая, што пра ўваход 
у кампанію можна 
абвяшчаць проста праз 
Фэйсбук. На дадзеным 

этапе гэтага хапіла, каб 
трапіць на топавыя пазіцыі 
ва ўсе галоўныя медыя, 
каб набраць велізарную 
колькасць прыхільнікаў, 
каб скалануць сацыяльную 
прастору. Відавочна, тыя, 
хто ладзіў апазіцыйныя 
«праймерыз», каб 
прыцягнуць хаця б якую 
ўвагу да палітычнай 
альтэрнатывы, трохі 
перамудрылі.

Такім чынам, вось ён, 
партрэт чаканняў беларусаў 
у 2020 годзе: рускамоўны 
кіраўнік рускага банка, 
звязанага з «Газпрамам», 
што мякка ўпікае цяперашні 
рэжым. Выглядае, меў 
рацыю Юры Дракахруст: 
«Расія ў галаве», і без 
выразных сімпатый да 
Масквы і сімвалічнай 
належнасці да «рускага 
свету» тут немагчыма 
адбыцца ні ў музыцы, ні ў 
палітыцы. Альтэрнатывы 
— паўпадпольная кар’ера 
Вольскага ці траекторыя 
Пазняка.

Усё вышэй напісанае, 
дарэчы, ёсць і адказам на 
пытанне «зарэгіструюць ці 
не зарэгіструюць».

Я вельмі здзіўлюся, 
калі кандыдат з такой 
электаральнай дынамікай 
будзе дапушчаны ў бюлетэні.

То, магчыма, вышэй 
акрэсленыя высновы 
пра беларусаў — самае 
каштоўнае, што можна 
зрабіць з падзеяў апошняга 
тыдня.

Віктар Марціновіч
budzma.by

Можно строить конспироло-
гические версии, искать руку 
Москвы, Моссада или духа 
Кастуся Калиновского. Но мне 
кажется, что все просто.

Всем, ну практически 
всем безумно надоело жить 
в состоянии непрекра-
щающейся истерики. 
Посевная — бой, уборочная 
— затяжные бои; кругом 
враги, мы в окопах или 
судорожно мечемся — то на 
запад бежим, то на восток, то 
аж до Африки... Никто ни за 
что не отвечает, нигде ничего 
не добиться, и как рожать, и 
как хоронить знает только 
один человек, да и он давно в 
своих мыслях запутался.

Белорусы ведь народ 
степенный, рассудительный 
и дисциплинированный. 
Сказали «Копать!» — будут 
копать. Но даже в нудной, 
монотонной и неблагодарной 
работе они хотят видеть 
смысл. Нельзя ведь как в 
армейских анекдотах: до 
обеда — копать, после обеда 
— закапывать. И так 26 лет. А у 
нас именно так и получилось.

Вот недавно Александр 

Лукашенко во время поездки 
на Витебщину пообещал, 
что за свою следующую 
президентскую каденцию 
доведет, наконец, эту область 
до ума. То есть за четверть 
века не смог, а теперь вдруг 
чудо случится. Помножит 
большой опыт на остатки 
энергии и будет витеблянам 
счастье. Ну, ну... Знаем, 
проходили, уже видели, как 
все будет. У других заберет 
— отдаст Витебщине, увидит, 
что толку ноль, что стало еще 
хуже — раскричится, посадит 
провинившихся, заберет у 
Витебщины и кинется спасать 
Гродненщину.

Ни одно дело этот человек 
не довел до ума. Ни одно 
дело! Все 26 лет командный 
голос вырабатывал.

У меня вообще ощущение, 
что Александр Лукашенко 
смотрит много военных 
фильмов. Отсюда и парад 
во время эпидемии, и 
любовь к раздаче наград 
и званий, и генеральская 
форма на губернаторах, и 
огромное доверие к людям 
в погонах, которые вообще-

то в жизни сами ничего не 
создали и со времен училищ 
привыкли жить на полном 
гособеспечении.

Это ведь так эффектно 
выглядит на экране: 
«Приказы не обсуждаются!», 
«Выполнить любой ценой!», 
«Разобраться по законам 
военного времени!»... А если 
что не так — «Война все 
спишет». И понеслись.

Но мы ведь не в кино, чтобы 
тупо бегать кругами или 
копать от забора и до обеда. 
Дубль раз, дубль два, дубль 
шесть.

В шестой раз Лукашенко 
идет на выборы, чтобы 
опять править этой страной 
бессмысленно и беспощадно! 
Шесть, знаете ли, число с 
большим смыслом. Можно 
раз обмануться, два, три. Но 
чтобы в шестой раз поверить, 
что при Лукашенко жизнь в 
Беларуси, наконец, выйдет 
из состояния скандалов, 
истерик и невроза и войдет 
в нормальное русло, это уже 
точно надо быть пациентом 
платы номер 6. Такие, 
конечно, есть. Но, по всему 
видно, не много.

Ничего хорошего от 
Лукашенко уже никто не ждет, 
никаких надежд и иллюзий не 
питает. В этом смысле власть, 
как и в 1994-м, валяется под 
ногами. И вопрос только в 

том, кто и как ее поднимет. 
Иванов, Петров, Сидоров, 
Бабарыко, Цепкало, Макей, 
— любой человек, который 
пойдет на выборы не для того, 
чтобы приобрести на них 
политический вес, а с ранее 
наработанным багажом, 
имеет хорошие шансы.

Шансы удваиваются, если 
этот человек не орет, не хамит, 
не пугает посадками, не жжет 
пролетарским глаголом и 
примитивизмом.

Шансы утраиваются, если он 
не ищет вокруг себя врагов, а 
ищет друзей.

Шансы умножаются на 
десять, если он видит и 
оценивает мир с точки зрения 

здравого смысла. Просто 
— с точки зрения здравого 
смысла и уважительного 
отношения к людям.

Мы так по этому 
соскучились. Мы так хотим 
нормальной жизни. Мы 
так устали от Швондеров и 
Шариковых. Нам так нужен 
профессор Преображенский.

Но Швондеры всегда 
побеждали, скажете вы. Да, 
они умеют брать глоткой, 
нахрапом и грубой силой. 
Но они не умеют вовремя 
остановиться. И поэтому 
теряют все. ОБЯЗАТЕЛЬНО 
теряют всё.

Светлана Калинкина
belaruspartisan.by

В абсолютно безнадежной ситуации с белорусски-
ми выборами на арену вышли тяжеловесы. Или, 
по крайней мере, люди, которые уже сделали себе 
и карьеру, и имя. Им есть что терять, им есть на что 
жить, им не нужны выборы, чтобы засветиться. 
Что бы это значило?

МЫ ХОТИМ НОРМАЛЬНОЙ ЖИЗНИ
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Але падчас гэтай, ледзь распачатай 
перадвыбарнай кампаніі, кандыдат у 
кандыдаты ў прэзідэнты Беларусі паспеў 
зрабіць тры буйныя памылкі.

Першая. Фактычна аднаасобна 
вызначаючы правілы гульні, Аляксандр 
Лукашэнка хацеў выпіць чару 
папярэдняй кадэнцыі, што называецца, 
да дна. З майго пункту гледжання, гэта 
можна тлумачыць як адкрытую гатовасць 
зрабіць наступныя прэзідэнцкія 
выбары датэрміновымі — і гэта мэсідж 
не столькі нам, беларусам, якіх ён па-
ранейшаму лічыць не суверэнам краіны, 
а яго асабістымі падданымі. Гэты мэсідж 
адрасаваны знешнім гульцам, ад якіх 
ён залежыць. І хоць тады, калі мэсэдж 
гэты быў адпраўлены, аб каронавірусе 
нават кітайскія кажаны не ведалі, 
умовы для перавыбрання дзеючага 
кіраўніка беларускай дзяржавы, з пункту 
гледжання развіцця эканомікі, і тады былі 
не лепшымі. Ціск Расеі не быў накіраваны 
на інкарпарацыю Беларусі (хрэн яна 
цяпер Беларусь змагла б пераварыць); 
яна дамагалася выдалення «любімай 
мазалі», якой даўно ўжо з’яўляецца 
Аляксандр Рыгоравіч. А ўжо цяпер і 
зусім сітуацыя пагоршылася. Увогуле, як 
ужо шмат хто пісаў, пераабрацца колькі-
небудзь праўдападобна становіцца ўсё 
складаней.

Па-другое. Трэба было пераступіць 
праз сябе і змяніць Ярмошыну на 
пасадзе ЦВК. Але Лідзія Міхайлаўна — 
ака"Баршчаварка«) — гэта ўжо амаль 
дыягназ. Ён да яе прывык. Пуцін замяніў 
некалі «чараўніка» Чурава спадарыняй 
Памфілавай з амаль беласнежнай у 
тыя часы рэпутацыяй. Гэта дазволіла 
яму змікшыраваць шмат якія моманты. 
Адпраў Лукашэнку пасля парламенцкіх 
выбараў Ярмошыну на пенсію — і захад 
апладзіраваў бы, і ўнутры краіны многія б 
падумалі, што і сапраўды наступіў разгул 
дэмакратыі. Зараз знаходжанне ЦВК 
у статусе рондаля з дрэнна звараным 
баршчом распаляе і без таго складаную 
сітуацыю.

Трэцяя памылка канчаткова праявіла 
сябе сёння. Здавалася, можна вытруціць 
яшчэ на стадыі ўсходаў насенне 
незадаволенасці, не зарэгістраваўшы 

цэлы натоўп кандыдатаў у кандыдаты ад 
Статкевіча і што з імі. Можна арыштаваць 
і пасадзіць на суткі блогера Ціханоўскага. 
Можна падарваць знутры праймерыз 
«традыцыйнай» апазіцыі — той, што 
«ціха сам з сабою...». Але гэта толькі ў тым 
выпадку, калі ты сапраўды перакананы, 
што народ цябе любіць, што твае 
прыхлябалы сапраўды кажуць табе 
праўду, і калі на самой справе ў краіне 
ўсё добра.

А ў краіне — усё добра?
І першы, і другі Майдан ва Украіне 

ўтварыліся зусім не таму, што гэтага 
захацела «традыцыйная» апазіцыя, 
прадстаўленая (у адрозненне ад нашай) 
у парламенце і г. д. Проста людзей 
задалбала ўлада. І думка пра тое, 
што яшчэ некаторы час прыйдзецца 
трываць гэтую ўладу, якая замінае жыць 
замест таго, каб дапамагаць; трываць 
абыякавасць чыноўнікаў і дэпутатаў, якія 
ўспамінаюць пра грамадзянаў толькі 
напярэдадні выбараў; трываць хлусню, 
якая зліваецца з тэлеэкранаў каналаў, 
што фінансуюцца ўладай і працуюць 
на ўладу... Увогуле, першы Майдан быў 
выкліканы спробай Кучмы пакінуць у 
якасці пераемніка Віктара Януковіча.

Другі Майдан справакавала глупства 
таго ж Януковіча, які палічыў, што 
ўкраінцы — быдла, якіх улада можа 
весці туды, куды хоча яна, а не яны. 
Разварот ад Еўропы да Расеі на поўным 
разгоне ўрадавага картэжу справакаваў 
дзеянне «падушкі бяспекі» — той самы 
«Еўрамайдан», «рэвалюцыю годнасці». 
І гэтая «падушка бяспекі» задушыла 
дзейную ўкраінскую ўладу.

Прыбраўшы з бюлетэняў усіх 
радыкалаў, Ярмошына не прыбрала 
прычыну незадаволенасці. Улада 
сапраўды дастала ўсіх. І сённяшні 
мітынг, у які ператварыўся руцінны збор 
подпісаў каля Камароўкі — сведчанне 
таго, што наперадзе нас можа чакаць 
нешта значна больш масавае, чым 
зімовая Плошча 2010 года. І значна 
больш жорсткае — але на гэты раз з 
абодвух бакоў...
(скарочана)

Аляксандр Фядута
belsat.eu

Ён наагул шмат памылак зрабіў — і не дзіўна: дваццаць пяць 
гадоў цябе ніхто не смее паправіць, паказаць табе, нават 
намякнуць, што ты чагосьці не ведаеш. Усе, хто мог гэта рабіць, 
былі выдушаныя ім жа самім з улады ў першыя паўтара 
гады, прычым настолькі эфектыўна, што астатнія самі ж і 
перакаваліся на ўсім скаку — абы ацалець.

Долговая политика пошла вспять
Согласно программе управления 

государственными финансами до 
2025 года, через пять лет при условии 
увеличения ВВП до 100 млрд долларов 
«предполагается снижение уровня 
государственного долга относительно 
ВВП до 25 процентов».

По иронии судьбы программа 
управления государственными финансами 
была утверждена 12 марта, а утром того же 
дня белорусы узнали о том, что Всемирная 
организация здравоохранения объявила 
пандемию коронавируса. Пандемия 
вызвала глобальный кризис, и сейчас 
белорусские власти думают уже не о 
снижении, а о вынужденном увеличении 
государственного долга.

На 1,2 млрд рублей планируется 
увеличить внутренний госдолг из-
за предоставления госгарантий 
для кредитования наиболее 
пострадавших предприятий. Кроме 
этого, власти ведут переговоры о 
привлечении внешних заимствований 
на сумму до 3 млрд долларов и уже 
направили соответствующие запросы 
в международные финансовые 
организации.

В том числе 900 млн долларов 
правительство рассчитывает привлечь 
у Международного валютного фонда, 
до 1 млрд долларов — у Европейского 
банка реконструкции и развития. 
Также правительство запросило 
финансирование у Всемирного банка, 
Европейского инвестиционного банка, а 
также пытается искать деньги на Востоке.

…В общем, практически ко всем 
финансовым институтам, у которых можно 
просить деньги, Беларусь уже обратилась.

Дадут ли Беларуси денег? Зависит от 
МВФ

В минувшую пятницу Всемирный 
банк сообщил, что одобрил выделение 
Беларуси 90 млн евро. Но это помощь под 
конкретные нужды белорусской системы 
здравоохранения, чтобы бороться с 
пандемией. 

«Я могу подтвердить, что мы получили 
белорусский запрос для получения 
средств в рамках инструмента быстрого 
финансирования. МВФ ведет переговоры 
с белорусскими властями, оценивает 

ситуацию и политику властей Беларуси», 
— сказал в минувший четверг директор 
департамента коммуникаций МВФ 
Джерри Райс во время видеобрифинга в 
Вашингтоне, отвечая на вопрос БелаПАН.

При этом не факт, что переговоры 
с МВФ окажутся на этот раз легкими. 
Старший постоянный представитель МВФ 
по региону Центральной и Восточной 
Европы Надим Илахи в минувший 
четверг сообщил, что существуют некие 
рекомендации фонда белорусским 
властям в части фискальной политики.

«Мы находимся в фазе дискуссий 
с белорусскими властями. Я не могу 
сейчас сказать больше», — отметил 
Илахи, отвечая в минувший четверг 
на вопросы БелаПАН в ходе вебинара, 
организованного Исследовательским 
центром ИПМ и Фондом Конрада 
Аденауэра. 

…Белорусские аналитики считают, 
что от решения МВФ будет зависеть 
и поведение других международных 
организаций, к которым за деньгами 
обратилось белорусское правительство.

«На Западе большое значение 
имеет решение МВФ, который 
проводит детальную оценку политики 
экономических властей для принятия 
решения о выделении средств. Поэтому 
можно предположить, что Всемирный 
банк, а также европейские кредиторы 
будут принимать решение о финансовой 
поддержке Беларуси с учетом позиции 
валютного фонда», — предположил в 
комментарии для БелаПАН старший 
аналитик «Альпари» Вадим Иосуб.

Он считает, что МВФ может как 
предоставить помощь Беларуси (в связи 
с коронакризисом), так и нет (из-за 
невыполнения всех рекомендаций ВОЗ).

«Негласное правило также заключается 
в том, что валютный фонд обычно не 
предоставляет финансирование странам 
в период избирательной кампании», — 
отмечает Иосуб.

По его мнению, если в период 
избирательной кампании внешняя 
поддержка в Беларусь не поступит, то на 
фискальной политике это не скажется…
(скарочана)

Дмитрий Заяц
«Белапан»

ТРЭЦЯЯ ПАМЫЛКА 
ЛУКАШЭНКІ

КАК ВЛАСТИ БЕЛАРУСИ 
СПАСАЮТ КАЗНУ

Еще в январе власти планировали сокращение госдолга, но 
ситуация за последние месяцы круто изменилась, и теперь 
государство ведет переговоры, которые приведут к росту 
госдолга. Иного пути, чтобы избежать радикального секвестра 
бюджета, практически не осталось.

Глава облздрава Михаил Вишневецкий 
заявил, что с 1 апреля по 12 мая в 
Витебской области выписали более 5400 
пациентов, вылеченных от пневмонии. 
К работе вернулись 308 медиков, 
перенесших коронавирусную инфекцию. 
Примечательно, что ранее облздрав 
сообщал, что по состоянию на 11 мая 
20% медработников, инфицированных 
коронавирусом, выздоровели, в том числе 
и от пневмоний, и приступили к работе.

TUT.BY подсчитал, что при таком 
раскладе выходит, что всего за период 
распространения инфекции в стране 
на Витебщине коронавирусом были 
инфицированы более полутора тысяч 
медиков.

Эти цифры очень впечатлили интернет-

пользователей. И заставили поставить 
под сомнение цифры по остальным 
заболевшим. «Очень интересная 
статистика. Можно даже посчитать: 
Выздоровело 5400 пациентов и 300 врачей 
— т.е. примерно 18 пациентов на 1 врача... 
Но тогда если заболело 1500 врачей — 
пациентов получается 27 000! И это только 
по Витебщине! Как-то не совпадает с 
официальной статистикой», — отмечают 
комментаторы на дискуссионной 
площадке talks.by.

«Тут либо тесты в основном только 
медикам делают, либо «кто-то урот», — 
заключают другие.

«А как не заразится, если средств 
индивидуальной защиты в первое 
время просто не было и постоянно 

контактировали с больными?»
«Врачей и номенклатуру не спрячешь. 

А одиноких стариков можно не считать, 
с остальными по-разному. А сколько 
вообще не выявленных», — уверены 
комментаторы.

Некоторые же подсчитали, что при таком 
раскладе в больницах должны быть только 
медики и члены их семей.

«В семье минимум 3-4 человека. Каждый 
медик (1500), если не жил в больнице 
или гостинице отдельно от семьи, мог 
заразить близких. Получается, что почти 
все заразившиеся (4500) в Витебской 
области — это семьи медиков?» — ставят 
некоторые под сомнение цифры.

«Плохо только, что не все знают это. 
Пожилой народ в основном берёт 
информацию из БТ, а там сами знаете, как 
показывают проблему, как будто её и нет. 
Автобусы переполненные стариками и 
старухами с корзинками и авоськами, да 

ещё в часы-пик. И не все в масках даже. 
Как до них донести, чтобы берегли себя и 
окружающих?»

Многие же комментаторы высказали 
возмущение работой Минздрава.

«Огромная цифра инфицированных 
медработников области — это позор 
Минздраву!»

«Когда Караник ответит на вопрос, 
почему в Беларуси медиков среди умерших 
больше, чем в других странах? Это вызвано 
отсутствием защитных средств у врачей 
Беларуси? Тогда вопрос, почему министр 
еще на своем месте? Или это объясняется 
манипулированием цифрами умерших? 
Тогда это тоже вопрос к Минздраву».

«Беспечность наших врачей лишь 
в одном — выбрали профессию, не 
учитывая уровень зарплаты и отношение 
государства».
(скарочана)

gazetaby.com

На Витебщине около полутора тысяч медиков были инфи-
цированы коронавирусом. Официальные данные по врачам 
заставили засомневаться в других цифрах по заболевшим.

«ВСЯ ОФИЦИАЛЬНАЯ СТАТИСТИКА ПО 
КОРОНАВИРУСУ СЫПЛЕТСЯ…»


